
   
 

     
 

 
 

 
   
     
  
     
    
    
     
   
    

 
     
    

 
     
   
     

 
 

      
 
 
 

 
 

  
   
    
     
  
  
    
   
   

  
    
  

 
 
 

 
 

  
 
 
 
 
 

  
     

 
  

 
 
 

    
        

 
      
      

    
  

 
 
 

  
 
 
 

   

   
 

   
    

Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 10. maj 2023 klokken 8:00 - 10:00 

Deltagere: 

• Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen 
• Skælskør Lokalråd: Ole Larsen (afbud) 
• Skælskær Bevaringsforening: Jesper Handberg 
• Kunstnerlavet KIT: Bettina Højer 
• Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen 
• Det Røde Pakhus: Henning Jensen 
• Handicaprådet: Ole Andersen 
• Ældrerådet: Abdel Sabri 

• Anne Bjergvang (A) 
• Anja Nielsen (V) (formand) 

• Natur, Vej og Trafik: Bo Gabe 
• Entreprenørservice: Peter Johansen 
• Plan: Kristine Grue Understrup (referent) 

Husk at indmelde evt. suppleanter. 

Dagsorden: 

1. Velkomst 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Valg af formand 
4. Genbesøg af bymidtegruppens kommissorium og formål 
5. Skælskør havn 
6. Besparelser på drift 
7. Nyt fra foreninger og råd 
8. Nyt fra Slagelse Kommune 
9. Nyt fra udvalg/byråd 
10. Presse 
11. Andet og eventuelt 
12. Mødeplan 

Bilag: 

Information om el-ladestandere 

1. Velkomst Ole Larsen stopper som repræsentant fra Lokalrådet. Lokal-
Vi byder velkommen til Anja Nielsen nyt rådet vil stille med en ny repræsentant fremadrettet. 
byrådsmedlem for Venstre, der overta-
ger posten fra Anders Kofoed. Der blev budt velkommen til Anja Nielsen. Anja sidder i be-

styrelsen for FGU Korsør, i Erhvervs-, Beskæftigelses- og 
Uddannelsesudvalget og Socialudvalget. Anja bor og arbej-
der i Skælskør. 

2. Godkendelse af dagsorden Dagsordenen blev godkendt. 

3. Valg af formand Anja Nielsen overtager formandsposten fra Anders Koefoed. 
Anja Nielsen påtager sig rollen som ordstyrer. 



  
   

   
   

     
 
 

       
       

 
 

    
    

 
 
 

  
  

 
   

    
   

 
 

    
   

 
 
 

   
        

            
      

 
        

       
    

     
        

 
 

      
      

  
 

      
      

  
 

        
        

      
    
         

     
 

      
    

         
  

 
      

     
          

         
     

       
 
 
 

 
 

 
      
  

 
 
 

          
    

 
  

   
      

 
 
     

     
   
      
      

  
     

 
     

 
 
 

4. Genbesøg af bymidtegruppens Det er vigtigt at vi bruger møderne i bymidtegruppen fornuf-
kommissorium og formål tigt, da der kun er fire møder om året og fordi forvaltningen 
Hvad vil vi gerne opnå som bymidte- er med. 
gruppe i de kommende år? 

Bymidtegruppens medlemmer må meget gerne komme med 
input til punkter til dagsordenen. 

5. Skælskør havn Entreprenørservice har overtaget ansvaret for havnen. Hav-
v. Peter Johansen nens budget er ikke stort, så lidt ved fælles hjælp må vi 

finde ud af, hvad vi skal og kan og hvad, der er vigtigst. Det 
Slagelse Kommune har modtaget en er altid fedt, når der er nogen, der gerne vil noget. 
henvendelse fra Skælskør Turistfor-
ening. Peter Johansen vil orientere om Havnen har været drøftet i mange år med store planer og 
status og planer for havnen. drømme. Budgetter er ikke til de store visioner. Potentiel 

højvandssikring skal der også tages højde for. Investeringer 
Skælskør Turistforening påtænkes invi- og fremtidige planer skal helst harmonere. Entreprenørser-
teret med som gæster til ekstra møde vice vil gerne samarbejde og indgå i dialog om fælles udvik-
den 21. juni. ling. 

Turistforeningen ønsker at istandsætte nedslidte bænke og 
har idéer til forskønnelse af havnen med ophold, beplantning 
og oplevelser. 

Turistforeningen inviteres til at komme og præsentere deres 
idéer på bymidtegruppens møde den 21. juni. De må gerne 
sende bilag på forhånd. 

Der var enighed om, at udvikling af havnen er meget vigtig. 
Vi bør komme i gang med en vision for havnen. Der bør ta-
ges udgangspunkt i masterplan. Der skal findes midler til at 
lave en projektbeskrivelse af byen. Bettina Højer tager kon-
takt til Bygge og Anlægsfonden for at søge information om, 
hvordan sådan en proces kan gribes an. 

Der blev spurgt til regler for hvor mange både, der må ligge 
på havnen. Der er ikke regler for hvor mange. Havnefoged 
prøver at disponere arealet. Der er intet krav om, at de skal 
fjernes fra havnen. 

Udfordring med opstuvning af regnvand på grønt område, 
der anvendes til parkering. Der blev spurgt til, om der kan 
laves dræn. Det er et større projekt at gå i gang med at 
dræne. Det er vigtigt at gøre sig klart, hvad området skal 
bruges til. Primært grønt område? Primært parkering? Hvil-
ken beskaffenhed og robusthed skal arealerne have? 

6. Besparelser på drift Det er stramme år og det vil kunne ses i bybilledet. Der skal 
v. Peter Johansen spares 12 mio. kr. på drift. 

Der er sat færre penge af til drift. Peter Entreprenørservice arbejder med brugerfokus: Hvordan der 
orienterer om besparelser. kan laves indsatser der stadig gavner brugerne. Entrepre-

nørservice får mange henvendelser og vil gerne indgå i fæl-
lesskaber om løsninger. 

I Skælskør vil følgende besparelser kunne opleves: 
• De sidste legepladselementer fjernes i skoven 
• Færre blomsterkummer 
• Kun vand i springvandet på Svanetorvet 
• Generelle servicedyk som mindre renhold og vedli-

geholdelse af veje 
• Julebelysning reduceres med 40 % 

Der sker ingen ændringer i forhold til toilettet på Svanetor-
vet. 



  
    

   
 

  
 

    
    

 

     
   

     

    
  

 
      

 
     

    

   
 

    
        

    
 

   

     
    

 
   

 
 

     
      
        
   

       
 

 

   
     
      

      
   

 

       
 

        
  

 
       

 

 
   

 
      

 
    

 

 
         

    
 

      
 

       
   

       
         

  
 

7. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 
25 minutter. 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder. 

• Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 
Skælskør Erhvervsforening låner 6 blomsterkummer af Sla-
gelse Kommune, der kommer til at stå på Svanetorvet og 

fungere som afspærring, når torvet lukkes. Skælskør Er-
hvervsforening står for tilplantning. 

• Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 

• Skælskør Bevaringsforening v. Jesper Handberg 
Skælskør bevaringsforening har afholdt et vellykket arrange-

ment om Skælskør før og nu. 

Bevaringsforeningen har fokus på stationsområdet. Det vil 
være et aktiv, hvis området kan blive bebygget nænsomt 
med boliger og udviklet som bypark. 

Byfornyelsesmidler kan ansøges frem til 15. maj. Skælskør 

Bevaringsforening søger puljen til huse i bymidten, der 
trænger til at få forbedret tilstanden. 

Bevaringsforeningen afholder forskellige arrangementer hen 
over sommeren. 

Bevaringsforeningen mener ikke, at der er tilvejebragt et til-
fredsstillende grundlag til at træffe beslutning angående høj-
vandssikring. Kystsikring på land vil påvirke miljøet i byen. 
Hvis der skal laves kystsikring på land, byder Skælskør Be-
varingsforening gerne ind. Kystsikring bør være rekreativ og 
kunstnerisk. 

• Kunstnerlavet KIT v. Bettina Højer 
Alle standpladser til keramikfestival er udsolgte. 76 kerami-
kere har meldt sig til. Pakhuset omdannes til Talenternes 

Pakhus med yngre keramikere under 35 år for at tiltrække 
et yngre publikum. 

KIT har nogle virkelig flotte udstillinger i støbeskeen for i år. 

Der er 4 nye kunstnere der har prikket til KIT. To kunstnere 
er i pipelinen. 

Arrangement den 17. juni med fokus på poesi og gastro-
nomi. 

Augustarrangement i baggård. 

Christian Glahn holder workshop 5 fredage over sommeren. 

Kunsttalentklasser nedlægges. Hvad skal der ske fremadret-

tet? 

Ny leder af billedskolen Tippe Molsted vil gerne bidrage og 
byde ind i Skælskør. 

• Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen 

Kunstforeningen har afholdt en fantastisk udstilling med Carl 
Quist-Møller. Kunstforeningen inviterede både daginstitutio-
ner, dagplejere og skoler ind, hvilket der var stop opbakning 
til. Koncert med Carl Quist-Møller og en anden på salonen. 
Over 500 besøgende. 



      
       
      

  
 

     

     
 

     
 

 
     

    

        
          

        
    

 
       

      

       
    

 
       

   
 

  
 

     
      

     
  

 

     
      

      

 
 

         

  
 

     
 

       
        

    

 
    

    
      

    
       

      

         
   

 
        

      
 

 
     

   

       

 

Næste udstilling har fernisering 14. maj på Fisketorvet i Sla-
gelse ved skulpturen ”Liggende kvinde med barn”. Kunstner-
parret Hjördis Haack og Hans Pauli Olsen kommer til Skæl-

skør. 

Det går derudad i kunstforeningen. Trofaste medlemmer. 

Besøgende er kommet tilbage efter Corona. 

Kunstforeningen har en megaspændende kunster med til ke-
ramikfestival. 

• Bykontoret v. Anne Gudiksen 
Planlægger sommeren. Sommerbrochure for familiefestival. 

Supergodt netværk. Mange gode indslag. Mere fra Agersø og 
Omø end der plejer. Det bliver lettere at planlægge en hel 
tur. Brochuren fylder ca. 56 sider. Bykontoret får ikke de 
penge de plejer til brochure. 

Lagunestien er ved at blive et synligt projekt. Entreprenør-

service ude at sætte pæle i. Der mangler QR-koder, da By-

kontoret mangler tilbagemelding fra den ene fond. Vil gerne 
trykke sponsor på, så de venter. 

Ros til entreprenørservice. Badebroen ved Kobæk Strand er 
helt renset for alger. 

Arbejder med pakkerejser langs Lagunestien. 

Der er møde i morgen i Trafiksikkerhedsforum. Trafiksikker-
hed tages med som punkt på dagsordenen i bymidtegruppen 
på augustmødet, så Anne Gudiksen er klædt på til hendes 
møder i trafiksikkerhedsforum fremadrettet. 

• Det Røde Pakhus v. Henning Jensen 
Der er fuld fart på. Oppe på 50 arrangementer. Jesper Grün-
feld, som er inden for eventbranchen, er ny formand i for-

eningen. 

Pakhuset har været inspiceret af ny brandmand, det gav lidt 

nye udfordringer. 

Pakhuset har 10-års jubilæum den 16. juni. 

Kommunen må ikke længere leje pakhuset. Henning Jensen 
vil tage det videre, så kommunen igen har mulighed for at 
afholde møder og arrangementer i pakhuset. 

• Handicaprådet v. Ole Andersen 
Handicaprådet har lavet opgørelse over forbrug af tilgænge-
lighedsmidler. Midlerne er primært brugt på strande, lege-
pladser og andre bygninger fx forsamlingshuse. Midlerne er 
ikke opbrugt. Uforbrugte midler overført til 2023. Årsrapport 

giver overblik over hvad, der er tilbage af uforbrugte midler. 

Godt at bymidtegruppen går en tur, så gruppen kan melde 
ind, hvor det er relevant. 

Gåtur i forhold til tilgængelighed planlægges til den 21. juni 
med start kl. 7.30. Entreprenørservice deltager. Andre punk-
ter tages efterfølgende. 

• Ældrerådet v. Abdel Sabri 
Der mangler vedligeholdelse specielt i Algade. Problemer 

med rollator og stok. Stenene bliver ikke banket på plads. 



  

       

     

      

 

 

 

 
 

   

   
 

      
    

     
      

   

 
 

        
   

     
          

      
       

 
     

      
      

       

   
 

    
     

 
 

   

        
     
 

 
         

     

     
    

       
   

 
     

     

      
  

 

       
       

 
 

   
    

 
   

     
        

      
   

 
    

      

8. Nyt fra Slagelse Kommune 

Der mangler ældreboliger i byen. Der mangler lejligheder 

med elevator til ældre i byen. Erhvervsforeningen har sam-

let en investorgruppe, der har fokus på tæt-lav bebyggelse. 

Der kommer nok snart til at ske noget. 

Orientering fra administrationen, herunder opfølgning på 

emner fra tidligere møder og bilag 

• Natur, Vej og Trafik v. Bo Gabe 
Trafiksikkerhedsforum er ikke et minisagsbehandlerforum. 
Mere diskussion på overordnet plan. Interessenters indspark 
til hvad der skal arbejdes med. Teknik-, Plan- og Landdi-
striktsudvalget har respekt for forums udtalelser. Lokale ek-

sperter. 

Ambassadepullert bliver fjernet i Algade og der sættes nye 
steler/pullerter op, som trækkes frem til Havnevej. Der la-

ves noget, der er mere simpelt. Steler skal kunne hægtes af 
og på. Skal finde ud af hvordan, der skal skiltes. Steler skal 

ikke kunne afmonteres af hvem som helst. Tegninger af det 
nye anlæg vil blive præsenteret i bymidtegruppen. 

Slagelse Kommune har afholdt udbud for at sætte el-lade-
standere op. Clever vandt. Ladestandere sættes op ved bib-
lioteket, Trestensgården og rådhuset på Næstvedvej. Infor-
mation om el-ladestandere sendes ud med referat. De kom-

mer op så hurtigt som muligt. 

Busholdeplads ligger på privat ejendom, så den flyttes ud på 
Stationsvej på eget vejareal inden skolernes genstart til au-
gust. 

• Entreprenørservice v. Peter Johansen 

Biodiversitet i Lagunen. Væsentligt flere arter i området end 
der før har været - fremgang. Fortsætter. Der må gerne 
parkeres dernede. 

Vi skal have lavet bedre forventningsafstemning i forhold til, 
hvor meget bymidtegruppen skal ind over entreprenørser-

vices arbejde. Det øger processen markant tidsmæssigt. En-
treprenørservice følger op på beplantning på Nytorv her i 
foråret. Sørger for at det kommer til at se pænt ud. Der er 
lige en tilgroningsperiode. 

• Plan v. Kristine Understrup 
Slagelse Kommune arbejder på at sende den kommunale 

grund kaldet ”Mørbraden” i udbud. Der overvejes hvilken 
udbudsform der skal vælges. 

Miljøafdelingen vil kigge forbi Næstvedvej i forhold til udfor-
dringer med affald på privat grund. Affald skal placeres i 
containere. 

Læskur på Nytorv er opført på Slagelse Kommunes matrikel 
uden tilladelse og skal derfor fjernes. 

Slagelse Kommune har afholdt orienteringsmøde om høj-
vandssikring mandag den 8. maj. Løsning ved Slagternæs 
kan ikke lade sig gøre, siger konsulentfirma. Klima- og Miljø-

udvalget skal beslutte, hvad der skal arbejdes videre med 
den 31. maj. 

Slagelse Kommune afholder hvert år en bygningspræmiering 
og ønsker input til arkitektonisk interessant nybyggeri eller 



        
  

 

       
 

 

 
 

 
     
  

 
  

 
 
 
 

        
 

 
      

    

 
           

        
 

 
    

     

 
     

      
       

      
     

       
          
    

 
        

 
       

    
 

     

        
 

         

  
 

      
      

   
 

      

        
      

      
     

 
         

  

 
 
 

  
 
 
 

 
 

   

 
 
 
 
 
 

 

flotte renoveringer, der kan vinde prisen. Send gerne forslag 
til plan@slagelse.dk. 

Backstage er lukket. Brugere er mere tydelige i gadebilledet. 
Opmærksomhedspunkt. 

9. Nyt fra udvalg/byråd 
v. Anja Nielsen og Anne Bjergvang 
15 minutter. 

Orientering fra udvalg/byråd. 

10. Presse 

11. Andet og eventuelt 

Punktet blev behandlet som nr. 8, da Anne Bjergvang skulle 
gå før tid. 

Ehlersgrunden anmodning fra bygherre. Vil gerne kunne 
bygge tæt-lav boliger derude. 

Ifølge Rambøll vil det være muligt at lave en fond, der kan 
bidrage til at gøre højvandssikring smukkere og mere spise-
lig. 

Bybusser er ramt af besparelser. Der er ingen bybus fra juni 

Flextrafik bliver dyrere, og der kommer færre ture. 

Anne Bjergvang bemærkede at Kirkeskovskolen, Dalmose 
og Skælskør slås sammen til et klubområde for elever fra 4. 
klasse. Distrikter skal tale ind i ledelsesstruktur. Af sags-
fremstillingen fremgår, at pasningsgaranti fra 4. klasse op-
hører. Anja Nielsen undersøger, hvad der menes med det. 

Der har indtil nu været plads til alle børn, der har søgt. Pro-
blemet er mere, hvordan vi får flere børn til at være i klub-
miljøer. Det handler også om at få landområder med. 

Skælskør rådhus – det ser ud til, at det står lidt stille. 

Bymidtegruppen er ok med fiskeri i havnen uden for turist-

sæson. Peter Johansen tager det videre. 

Anne Bjergvang gjorde opmærksom på, at der er RGS-de-

monstration søndag den 14. maj arrangeret af Greenpeace. 

Det ser ikke ud til, at der er penge til trafiksikkerhed ved 

Eggeslevmagle skole. 

En højvandsløsning ved Lodsbroen blev diskuteret. Løsnin-
gen blev også nævnt på mødet ang. højvandssikring man-
dag den 8. maj. 

Anja Nielsen gjorde opmærksom på, at der er en proces i 

gang i socialudvalget i forhold til besparelser. Social og æld-
reområdet. Ser frem til dialogmøder. I udvalget arbejder de 
med en analyse fra socialområdet. Det er et nationalt pro-
blem, at vi ikke har hænder. 

Det er ikke muligt at indrette boliger i stueetagen på Algade 

og Nytorv. 

mailto:plan@slagelse.dk


  
     
        

  
   

 
    
 

   
   

 

   
    

 
   

 
   
  

  
 

   
 

  
    

      
 

       

    
 

 

 
      

 
     

     

 

12. Mødeplan 
Vi afholder et ekstraordinært møde den 
21. juni 2023. På mødet vil vi bl.a. 

drøfte tilgængelighed. Der planlægges 
en gåtur inden mødet. 

Øvrige mødedatoer i bymidtegruppen i 
2023: 

• 30. august 
• 8. november 

Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 
8-10 på Hotel Post-gården. 

Punkter til drøftelse på fremtidige mø-
der: 

• Tilgængelighed (+gåtur) 
• Presse 

• Byudviklingspulje (byfornyel-
sesmidler) 

• Samarbejde med entreprenør-
service 

• Bynær legeplads 
• Genbesøg af masterplan 

Tilgængelighed tages op på møde den 21. juni. 

Presse – hvordan kan bymidtegruppen gøres mere synlig – 
tages op på augustmødet. 

Ungeinddragelse. 

Beboelse i havnen. Vi samler op på havnen. 

Anja Nielsen kan kontaktes på mail: anjaniel@slagelse.dk og 
tlf. 24 26 65 10. 

mailto:anjaniel@slagelse.dk

